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POD HVĚZDNOU OBLOHOU
Jan Dawidko

Toulám se krajinou
s krosnou přes rameno.

Jsem tulák
toulající časem

procházející městem

V kapse ani haléř nemám
v samotě úkryt hledám

Jsem tulák 
toulající se časem

S kloboukem do čela 
pak šťastný jsem 

sám pod hvězdnou oblohou

Trocha poezie potěší 
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Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce Lično
Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično

konaného dne 15. 5. 2024, pořadové číslo 12

Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. info o stavu finančních prostředků, úroky z vkladů,
3. info o dění a připravovaných projektech.

Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu 

usnesení ve složení: Ing. Martin Falta a Bc. Stanislav Koráb,
2. uzavření Smlouvy č. 8120095761 o smlouvě budoucí o realizaci 

přeložky distribučního zařízení určeného k dodávce elektrické 
energie s provozovatelem ČEZ Distribuce, a.s. na přeložku 
elektrického vedení  na akci výstavby 10 parcel u benzinky p.č. 
16/1 - v rozsahu technického řešení stavby přeložky,

3. ZO schvaluje uzavření Smlouvy č. 8120094526 o smlouvě 
budoucí o realizaci přeložky distribučního zařízení určeného 
k dodávce elektrické energie s provozovatelem ČEZ Distri-
buce, a.s. na přeložku elektrického vedení  na akci revitalizace 
návsi v Ličně p.č. 2/6 - v rozsahu technického řešení stavby 
přeložky 

4. Dohodu, o úpravě vzájemných vztahů v souvislosti s realizací 
stavby „Stavební úpravy místních komunikací u č. p. 151-157 
v obci Lično“,

5. tržní cenu nemovitostí ve svém majetku dle Odborného vyjád-
ření k tržní hodnotě nemovitosti – odhad tržní hodnoty domů 
č.p.104 a č.p.105 v obci a k.ú. Lično, zpracované Ing. Radkem 
Nekvindou, Vamberk ze dne 22.2.2024  a zároveň schvaluje na-
bídnutí domů současným nájemníkům v adresném záměru pro-
deje nemovitosti za cenu 2.635.000,-Kč za č.p.104 a 2.720.000,-
Kč za č.p.105,

6. Odkup vlastnických podílů na pozemku p.č. 744 k.ú. Lično, 
způsob využití: ostatní komunikace, druh pozemku: ostatní 
plocha, výměra 406 m2 za cenu 100 Kč/m2 dle vlastnického 
podílu,

7. zahrnutí pozemku p.č. 744 k.ú. Lično do dlouhodobého plánu 
investic a výstavby s výhledem opravy chodníku a opravy ko-
munikace v rámci finančních možností obce,

8. projednalo Závěrečný účet obce Lično za rok 2023 a v soula-
du s ustanovením §17 odst. 7 zákona č.250/2000 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů a vyjadřuje souhlas s celoročním hospoda-
řením obce Lično včetně zprávy o výsledku přezkoumání hos-
podaření obce Lično za rok 2023 a to bez výhrad,

9. Účetní závěrku obce Lično včetně výsledku hospodaření obce 
za účetní období 2023 sestavenou ke dni 31. 12. 2023. Spo-
lu s účetní závěrkou schvaluje i výsledek hospodaření za rok 
2023 - převedení na účet 432 - Výsledek hospodaření minulých 
účetních období,

10. účetní závěrku příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Lično včetně 
výsledku hospodaření PO za účetní období 2023 sestavenou 
ke dni 31. 12. 2023. Výsledek hospodaření bude převeden 
do rezervního fondu,

11. podání žádosti o dotaci na MMR v rámci Národního progra-
mu Národní dotace > Podpora a rozvoj regionů > Podpora 

revitalizace území 2024 > Demolice budov v sociálně vylou-
čených lokalitách,

12. projekt následného využití revitalizovaného území v rámci 
akce Revitalizace návsi v Ličně,

13. rozpočtové opatření č.2/2024.

Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično
konaného dne 19. 6. 2024, pořadové číslo 13

Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. info o stavu finančních prostředků, úroky z vkladů,
3. info o dění a připravovaných projektech.

Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu 

usnesení ve složení: Ing. Martin Falta a Jiří Knopp,
2. uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti 

č.182648/IV-12-2025902 na p.č. 236/3 a 242/1 v k.ú. Radosto-
vice u Lično, obec Lično mezi Obcí Lično a ČEZ Distribuce, a.s.,

3. uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břeme-
ne – služebnosti – a dohody o umístění stavby č.IV-12-2027992 
mezi Obcí Lično a ČEZ Distribuce, a.s. v k.ú. Ostašovice z po-
zemků p.č. 251/1 a 251/3,

4. výši úplaty pro školní rok 2024/2025 ve výši: 450,- Kč/dítě 
a měsíc v MŠ a 200 Kč/ žáka a měsíc ve ŠD (resp. 100,- Kč/
žáka a měsíc na odpoledne),

5. Nájemní smlouvu s pí. Kubíčkovou na provozování pošty Part-
ner v Ličně v prostorách budovy čp. 1 – objekt občanské vy-
bavenosti příslušná k části obce Lično (která slouží jako budo-
va mateřské školy, přičemž v dále vymezené části budovy byla 
provozována pošta), pozemek je zapsán na listu vlastnictví č. 
10001 vedeném pro katastrální území a obec Lično,

6. přeložku obou optických kabelů CETIN na dotčeném území 
v odhadované částce nákladů 1.100.000,-Kč, 

7. prodej č.p. 104 jeho současným nájemcům, a to paní Barbo-
ře Váňové a Richard Váňovi, bytem Lično, č.p.104 za cenu 
2.635.000,-Kč,

8. dodavatele na opravu hřbitovní zdi firmu Štěpánek, spol. s r.o., 
Nádražní 460, 517 73 Opočno, IČ: 45535124 a pověřuje sta-
rostku k podpisu smlouvy o dílo,

9. Plán letní údržby - Plán údržby zeleně, veřejných prostranství 
a komunikací v obcích Lično, Ostašovice a Radostovice,

10. revizi ČOV, jímek a septiků v Ličně, Ostašovicích a Radostovi-
cích v souvislosti se zjištěním jak obyvatelé nakládají s odpad-
ními vodami na základě dotazníkového šetření,

11. prodej pozemku v k.ú. Radostovice, p.č. 79/1 o výmě-
ře 25m2 panu Martinovi Zaňkovi, bytem č.p. 99, Černčice 
za cenu 100,-Kč/m2. Veškeré náklady na převod nemovitosti  
vč. kupní smlouvy hradí kupující.

12. Nájemní smlouvu mezi Obcí Lično a CETIN a.s. na pronájem 
části budovy č.p.1 v k.ú. Lično k umístění parabolické antény 
mikrovlnného připojení.

Další plánované zastupitelstvo obce se uskuteční
18. září 2024
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Slovo starostky
Vážení spoluobčané, milí sousedé, čtenáři Zpravodaje. 

V tomto Zpravodaji se opět dozvíte o dění a plánech 
u nás v obci. Máme za sebou již šest měsíců tohoto 
roku, před sebou spoustu rozdělané práce. O činnos-
tech, které se aktuálně řeší, informuji v souhrnném 
článku Zprávy z obce. Zde se dozvíte více podrobně 
o bodech, které vás zajímají a které probíráme na za-
stupitelstvech obce. Kdybyste se chtěli dozvědět více, 
máte tuto možnost zprostředkovanou na stránkách 
obce www.licno.cz.

V současné době ještě navíc probíhají pro obec dvě po-
měrně důležité záležitosti, a to prodej bývalých peká-
renských bytovek č.p. 104 a č.p. 105, které řešíme spolu  
s realitními makléři, právníky a samotnými kupci. Na kon-
ci léta bychom již měli znát výsledek a jedna z bytovek 
bude volně ke koupi.

Další záležitostí je obnova cest. 
Rádi bychom kolem našich obcí 
vylepšili cesty a to zjm. ty účelové 
a lesní cesty, tak abychom mohli 
všem nabídnout cesty sjízdné, upra-
vované a bezpečné a na některých 
místech abychom omezili prašnost. 
Věřím, že se nám toto povede, prv-
ním krokem bylo i zakoupení recyk-
látu z oprav silnice U Sloupu.

Dovolila bych si Vám všem popřát pohodové léto, krásné 
dovolené a prázdniny, šťastné návraty z cest zpět k nám 
domů.

A těším se na opětovné setkání s Vámi například 24. srpna 
na posvícení nebo 7. září na Pivozáří.

Vaše starostka
Martina Ludvíková

Zprávy z obce:
Revitalizace návsi v Ličně

Projekt Revitalizace návsi v Ličně se projekčně dostal do  
finále. Podařilo se nám zabezpečit kompletně zpracovanou 
projektovou dokumentaci na demolici a stavební práce, je již 
v běhu přeložka elektrického vedení v této lokalitě a podaná 
žádost o dotaci na demolici objektu, stabilizaci opěrné zdi 
a přidružené terénní úpravy. Rozpočet celé akce je uvedený 
v tabulce – jedná se o rozpočet projektantský s oceněním 
v cenách OTSKP, což jsou ceníky stavebních prací kopíru-
jící inflaci a ceny materiálů se značným zpožděním. Výsled-
ná cena projektu může být jiná, dle současného vývoje cen 
předpokládáme cenu nižší o možných 20-30%.

tabulka: Rozpočet Revitalizace návsi

Pokud se nám podaří získat a načerpat dotaci, tak by se 
mohly práce na akci rozběhnout příští rok 2025 na jaře. 
Před námi je ale stále řada rozhodnutí, výběrové řízení 
na dodavatele stavby (nebo staveb) – bude záležet na tom, 
jak se rozhodneme v souvislosti s další plánovanou demo-
licí, kterou je budova č.p. 82 – bývalé kanceláře a jídelna 
JZD.

V posledních dnech jsme se také od pamětníků dozvěděli 
o existenci studny na dvoře hospody Pod Lípou. Proved-
li jsme spolu s bývalým starostou Janem Vodou průzkum 
a studna na dvoře opravdu je, vypadá i uvnitř v pořádku 
a je v ní voda. Hloubku jsme zatím neměřili. Jedná se tedy 
o další obecní studnu, kterou můžeme zanést do evidence 
a v rámci Revitalizace návsi ji zrekonstruovat a vyzvednout 
její nezpochybnitelný historický význam. 

Prosba:
Pokud někdo další pamatujete podobné historické záleži-
tosti, ozvěte se, prosím, na obec. S Vašimi informacemi bu-
deme dále pracovat, protože historické návaznosti jsou také 
naší prioritou. Rádi bychom zachovali kontinuitu, i když 
mají mnozí z vás pochybnosti v souvislosti s demolicí bu-
dovy hospody a úpravy prostranství v centru obce. I naším 
přáním jako zastupitelů je zachovávat památky z naší his-
torie a udržovat nemovitosti obce v dobrém, udržitelném 
a využitelném stavu.

Náklady - ceny v OTSKP 2024 v Kč DPH 21% v Kč vč. DPH
SO 01 Osvětlení 1 340 882,48 281 585,32 1 622 467,80
SO 02 Demolice 1 979 395,82 415 673,12 2 395 068,94
SO O3 Opěrná zeď 610 950,00 128 299,50 739 249,50
SO 04 Stavební úpravy
(vč. terénních úprav)

5 763 798,71 1 210 397,73 6 974 196,44

Náklady na stavbu 9 695 027,01 2 035 955,67 11 730 982,68

Náklady na přeložku elektriky 1 200 000,00
Náklady na přeložku plyn 100 000,00
Náklady na projekční práce 393 150,00
Náklady celkem vč.DPH 13 424 132,68

Dotace na demolici, stabilizaci opěrné zdi a související terénní úpravy
Náklady v Kč vč. DPH 3 811 919,00
dotace 70% 2 668 343,00
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Měřítko:

Akce:

Č. kopie:

Část dokumentace:

Změna:

Č. zakázky:

Účel:

Datum:

Formát:

Obsah dokumentace:

Investor

Obec:

Vypracoval: Zodp. projektant:

Kraj:

Kontroloval:

Souřadnicový systém JTSK, Výškový systém Bpv

Ing. Jakub Rentka

LičnoKrálovehradecký

OBEC LIČNO, č. p. 17, 517 35 Lično 

Revitalizace návsi v Ličně

SO.04

01/2024
DSP

3xA4

1:500

Situace .02

Č. výkresu:

01-2024

Ing. Jakub RentkaIng. Jakub Rentka

VaK

LEGENDA STÁVAJÍCÍCH SÍTÍ:

ČEZ
GASNET

CETIN

LEGENDA PLOCH:
TRÁVNÍK

ASFALT

ZÁMKOVÁ BETONOVÁ DLAŽBA - OBDELNÍK ZÁMKOVÁ BETONOVÁ DLAŽBA I (Íčko)

ŽULOVÁ KOSTKA

RELIÉFNÍ DLAŽBA

MINERÁLNÍ ŠEDÝ  POVRCH

Výstavba 10-ti parcel pro rodinné domy 
v lokalitě „Za benzínkou“

Stále pokračují také práce na projektu Výstavba 10-ti 
parcel pro RD z května 2018.

V současné době máme obnovené a platné staveb-
ní povolení z 19. června 2024, dále jsme zadali dle pro-

jektu přeložku nízkého napětí na ČEZ Distribuce a.s.  
a přeložku obou optických kabelů CETIN a.s., kde ještě 
nyní počátkem července proběhnou další jednání.  V pro-
jektu bylo počítáno s přeložkou pouze jednoho optické-
ho kabelu a to vedoucího středem v délce lokality. Druhý 
vede celou délkou lokality po jihozápadním okraji, kde za-
sahuje do čtyřech parcel. Z důvodu naší snahy o vyčištění 
pozemků od zátěže ochranných pásem jsme se rozhodli 
pro přeložku i tohoto kabelu. Celá lokalita bude potom 
mít výhodu připojení jednotlivých parcel na optický kabel.
Cena přeložky jednoho kabelu je 700.000 Kč, obou 
1.100.000 Kč. Nyní nás čeká výběrové řízení na dodavatele 
stavby, kdy na tomto základě stanovíme cenu za plošný metr 
a nabídneme pozemky k prodeji zájemcům. Mezi zastupite-

Parcela č. m2

parcela 1 1005
parcela 2 998
parcela 3 962
parcela 4 1021
parcela 5 1000
parcela 6 923
parcela 7 1089
parcela 8 1005
parcela 9 981
parcela 10 1568

Celkem m2 10552

Rok Pořízení - ZTV Pod Hůrkou
2017 Pozemky 982 200,00 
2018 Geodetické práce 14 520,00 
2019 Projekční práce 60 006,00 
2020 Projekční práce 213 383,00 
2021 VČE - rezervační sml.č. 4121810808 125 000,00 
2022 Projekční práce 200 013,00 
2023 Geodetické práce 6 655,00 
2024 SPÚ  - nákup pozemku 2/2024 271 548,00 

Projekt - ZTV - kanalizace, voda, plyn, PD z r. 2020-22 251 680,00 
Projekt - stavební povolení 2024 (obnova) 60 000,00 
další náklady - TDI, právní služby, výběrové řízení, aj. 350 000,00 
ČEZ Distribuce - přeložka NN 238 370,00 
CETIN - přeložka optických kabelů 1 100 000,00 

Předpokládaná hodnota stavby dle ÚRS 2022:
komunikace 6 140 000,00 
ZTV - kanalizace, voda, plyn 13 935 383,00 
navýšení ÚRS 2024 - předpoklad projektanta 2 000 000,00 
Celkem náklady vč. DPH 25 948 758,00 

tabulka: Rozpočet Výstavba 10-ti parcel pro RD 
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li panuje shoda, že pozemky musí být prodané minimálně 
sedmi až osmi zájemcům, abychom započali s výstavbou. 
Jde nám společně o omezení rizika vyplývajícího pro obec 
z takto velké investice. Nepředpokládáme na této akci pro 
obec zisk. Výstavba nových parcel by měla přispět k rozvoji 
obce a nikoliv k jejímu zadlužení a omezení dalšího všeo-
becného rozvoje.

V tabulce uvádíme přehled dosavadních a předpokláda-
ných nákladů, kde hlavní položkou bude samotná stavba, 
v tabulce uvedené položky jsou v cenách ÚRS (ceník 
stavebních prací), a výměry jednotlivých parcel. Jedná se 
pouze o přímé náklady, režie obce nejsou v této chvíli 
kalkulované. K výsledné ceně za m2 je nutné ještě připo-
číst 21% DPH, protože obec je plátcem DPH, ale nárok 
na odpočet nám vzniká pouze tam, kde vykazujeme pod-
nikatelskou činnost, tj. u kanalizace. To by mohlo přinést 
snížení nákladů o cca 1.500.000,-Kč v cenách ÚRS. Snad 
bude i možnost načerpat dotaci 1.500.000,-Kč na vý-
stavbu parcel, ale s touto nelze nyní kalkulovat, protože 
vypsání dotace bylo již třikrát rozhodnutím Ministerstva 
pro místní rozvoj odloženo.

!Revize ČOV, jímek a septiků!
V roce 2016 proběhla v Ličně revize a evidence naklá-
dání obyvatel s odpadními vodami. Nyní na tuto akci 
navážeme a provedeme v průběhu prázdnin dotazníkové 
šetření nakládání s odpadními vodami, a to nejen v Lič-
ně, ale také v Ostašovicích a Radostovicích. Po šetření 
výsledky vyhodnotíme a po předložení zastupitelstvu 
obce se rozhodneme, co a jak s péčí řádného hospodáře 
plánovat dál. Žádám proto všechny občany o spolupráci.

Formou dotazníku od vás jednotlivých občanů budeme 
zjišťovat, jak je ve vašich domech nakládáno s odpadní-
mi vodami. Termín pro odevzdání dotazníku je pátek 
16. srpna 2024, po tomto datu budou ti, co dotazník 
neodevzdají, individuálně kontaktováni.

Dotazník také naleznete jako přílohu tohoto Zpravoda-
je nebo v elektronické podobě s možností vyplňování 
na www.licno.cz v sekci Obec - Kanalizace.

Konečná podoba dotazníku byla řešena s Bc. Radkem 
Bulířem, se kterým je na Obci Lično uzavřená mandát-
ní smlouva ze dne 20. 6. 2020 pro zajištění technicko-
-provozní činnosti při provozování veřejné kanaliza-
ce ve vlastnictví obce Lično, na základě vodoprávní 
agendy dle zákona č.254/2001 Sb., o vodách, zákona 
č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích, ve znění 
pozdějších předpisů a prováděcích vyhlášek, a zákona 
č.428/2001 Sb., ve znění novely vyhl. č. 146/2004 Sb., 
kterou se provádí zákon o vodovodech a kanalizacích.

Přístřešky v Ličně a Ostašovicích
V letošním roce dojde k výstavbě dvou krytých přístřeš-
ků pro kontejnery, a to u obchodního střediska v Ličně 
a u úřadovny Ostašovicích, na které máme možnost čer-
pat dotaci ze Státního zemědělského intervenčního fon-
du. Zvolená místa byla podmínkou dotace, kdy se jedná 
o podporu rozvoje veřejných budov. Dotace na tuto za-
kázku je ve výši 588.786,-Kč, což je 80% ze způsobilých 
výdajů 735.983,-Kč vč. DPH.

Oba přístřešky jsou již ve výstavbě, jsou vybudované zá-
klady a nyní čekáme na instalaci kovových konstrukcí. 
Celá zakázka by měla být ukončena do září 2024. 

Oprava hřbitovní zdi
Koncem roku 2023 byla příležitost podat žádost o do-
taci na akci Oprava hřbitovní zdi a portálu v Ličně, 
poskytovatel dotace MAS Sdružení SPLAV – IROP – 
Kultura I. s rozpočtem 428.000,-Kč a dotací 95%, což 
je 406.600,- Kč. Žádost o dotaci splnila podmínky for-
málních náležitostí. V červnu proběhlo výběrové řízení 
na dodavatele, kterým se stala stavební firma Štěpánek 
spol. s r.o. z Opočna, která má bohaté zkušenosti s opra-
vami historických památek. Výstavba začala probíhat již 
od 1. července. Z důvodů technologických přestávek 
bude stavba probíhat do konce srpna. 

Prosíme proto o zvýšenou opatrnost při návštěvě koste-
la a přilehlého hřbitova. Zároveň žádáme o shovívavost 
při nepohodlí vyplývajícího z výstavby.

Pošta Partner
Na zastupitelstvu obce z listopadu 2023 jsme Vás již 
informovali, že Česká pošta neměla z ekonomických 
důvodů zájem o další provozování služeb, proto zača-
la jednat s dalšími subjekty. V současnosti má smlouvu 
o zajišťování služeb pro Českou poštu podepsanou paní 
Pavla Kubíčková, IČO: 21387184 s účinností od  2. čer-
vence 2024. Záměr pronájmu byl vyvěšený po dobu zá-
konné lhůty a je podepsaná s paní Kubíčkovou nájemní 
smlouva za nájemné 7.476,-Kč/rok, které je stejné jako 
měla Česká pošta, náklady na elektřinu půjdou na vrub 
paní Kubíčkové, ostatní náklady – voda, stočné – půjdou 
jako doposud na vrub obce.

Dle poskytnutých informací od České pošty bychom 
jako zákazníci neměli poznat rozdíl mezi službami České 
pošty a pošty Partner i co se týká peněžních a bankov-
ních služeb vč. Poštovní spořitelny.

Pracovní doba pošty je uvedena na letáku na další 
straně:
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Spádová škola
V prosinci 2023 jsme za Obec Lično vstoupili v jednání 
s Bc. Michalem Hejnou, starostou Voděrad, a s Ing. Janem 
Hostinským, starostou Solnice. Na oba subjekty byly zaslá-
ny žádosti o vytvoření společného školského obvodu. Obec 
Voděrady odpověděla téměř obratem a nevyhověla nám 
z kapacitních důvodů.

Město Solnice se nám vyjádřilo 14. května 2024 po několika 
urgencích a telefonických jednáních se starostou Ing. Hos-
tinským i ředitelem ZŠ Mgr. Klapalem s výsledkem, že Měs-
to Solnice uzavřelo v lednu 2024 smlouvu s Černíkovicemi 
a Byzhradcem, ale to jsou obce, kde děti historicky do Sol-
nice chodily, a my jsme od Města Solnice dostali zamíta-
vé vyjádření. I přesto bylo panem starostou města Solnice 
Ing. Hostinským dáno ubezpečení, že škola má dostatečné 
kapacity a naše děti v případě potřeby přijmou.

Výstavba chodníků směr Uhřínovice
Plánovaná výstavba chodníku k Uhřínovicím vč. rozšíření 
veřejného osvětlení o dvě lampy by měla dle požadavků 
poskytovatele dotace KHK proběhnout do konce r. 2025, 
pracujeme na tom, aby bylo hotovo do konce 2024. Dotace 
nám byla přiznána ve výši 225.000,- Kč na chodník, bohužel 
rozšíření veřejného osvětlení nebylo v původním stavebním 

projektu řešeno. Veřejné osvětlení tedy z dotace hrazeno 
nebude. Čeká nás tedy nyní výběrové řízení na dodavatele 
stavby a samotná realizace.

Vybourání železa ze stodoly
Došlo k odstranění všech kovových konstrukcí ze stodo-
ly v Ličně č.p.82. Likvidaci provedla na vlastní náklady fi 
HOFR metal s.r.o., Třebechovice p. O. Odvezlo se 9880kg 
železa v ceně 1 Kč/kg, z demontáže jsme si ponechali cca 
20 m2 kari sítě na další využití v obce. Nyní je třeba zasypat 
vzniklé podzemní prostory po demontáži dopravníků a pří-
padně i vybourat 2 sila a upravit celý vzniklý prostor tak, 
aby se dal využívat pro další skladování. Ve stodole vznikl 
krásný čistý prostor. Viz fotky na přebalu Zpravodaje.

Úprava stromů ve vlastnictví SÚS
Na počátku května jsme kontaktovali Správu a údržbu silnic 
Královéhradeckého kraje (dále jen SÚS KHK). V obci jsme 
zrevidovali veškeré stromy ve vlastnictví KHK spolu s ar-
boristou ze SÚS KHK a vytipovali všechny stromy v jejich 
vlastnictví tak, aby došlo k jejich bezpečnostnímu zajištění 
a zdravotnímu a výchovném řezu – týká se to především lip, 
které jsou vysázené směrem na Hoděčín a dále pak ovoc-
ných a neovocných stromů směrem na Ostašovice a na Tře-
bešov. Zahrnutý bude i javor ve svahu hned za dopravním 
značením konce obce Lično směrem na Hoděčín. K ořezu 
by mělo dojít po dokončení prvních sečí příkopů, předběž-
ná domluva zní na konec července. 

Úprava příkopů kolem panelové cesty 
v Radostovicích

V průběhu léta by mělo dojít k úpravě příkopů podél panelo-
vé cesty v Radostovicích, tak aby při zimní údržbě nedochá-
zelo k vyhrnování hlíny na cestu. Příkopy jsou zde zřetelné, 
ale travní drn, který přesahuje nad profil vozovky způsobuje 
v zimních měsících problém při prohrnování sněhu a vel-
ké znečištění vozovky. Zároveň bychom zpevnili horní část 
této komunikace nad panely asfaltovým recyklátem.

Lávka k areálu TJ Sokol
Nyní je již zřejmé, že pravděpodobně dojde k omezení 
průchodu přes vodoteč a současnou lávku spojující Hůr-
ku a areál TJ Sokol. Horní část vodoteče včetně současné 
lávky je od února 2024 ve vlastnictví Obce Lično. Spodní 
část vodoteče plynoucí od benzínky směrem k areálu TJ So-
kol pod současnou lávkou zůstává ve vlastnictví Státního 
pozemkového úřadu (dále jen SPÚ). Proto jsme v červnu 
vstoupili v jednání se SPÚ o vyčištění vodoteče p.č. 3655/1 
a případný odkup tohoto pozemku obcí. Vodoteč je třeba 
vyčistit od bahna a rostlinstva, obnovit kaskádky a případně 
i zrevidovat samotné stěny a dno vodoteče tak, aby voda 
tekla vodotečí a nerozlévala se po okolních pozemcích a tím 
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je znehodnocovala. Dále plánujeme další vybudování oxi-
dační čistírny a to v souvislosti s výstavbou rybníka Pod 
Hůrkou, aby do něho plynula maximálně předčištěná voda.

V průběhu léta ve spolupráci s technickými službami vy-
čistíme vodoteč od náletových dřevin a vytipujeme vhodné 
místo a bude tam instalovaná nová lávka. Věříme, že se nám 
podaří zpřístupnit spodní část Lična od Hůrky ke spokoje-
nosti všem.

Chodník kolem č.p. 56 k areálu TJ Sokol
V červenci jsme začali jednat o výstavbě chodníku po dru-
hé straně hlavní komunikace naproti lávce u Konvalinových 
podél hlavní silnice kolem č.p. 56, tak abychom zvýšili bez-
pečnost přecházení v tomto frekventovaném úseku. Po ně-
kolika jednáních s projektantem a posléze s OVŽP – silnič-
ním správním úřadem na Městském úřadě v Rychnově nad 
Kněžnou jsme došli k závěru, že tato investice je pro obec 
neefektivní a neekonomická. Hlavním důvodem vysokých 
nákladů by byla nutná přeložka sloupu elektrického vedení, 
na kterém je nyní umístěn radar. Po celkovém vyhodnocení 
a zhodnocení dopravní situace jsme požádali majitele při-
lehlých pozemků o odstranění dřevin, které bránily ve vý-
hledu tak, aby se zvýšila bezpečnost při přecházení k areálu 
TJ Sokol. S poděkováním za jejich spolupráci nezbývá než 
konstatovat, že vstřícný přístup nás všech přináší všeobecný 
prospěch.

Demolice části budovy č.p. 82
bývalého JZD

V souvislosti s velmi špatným stavem nemovitosti č.p. 82, 
bývalé prostory kanceláří a jídelny v areálu JZD, jsme se 
rozhodli k jejímu odstranění. Je připravená kompletní pro-
jektová dokumentace a nyní žádáme o demoliční výměr. 
Předpokládaný rozpočet stanovený projektantem je 1,5 mil. 
Kč bez DPH v cenách OTSKP. V ceně uvažována demo-
lice, uskladnění suti na místě, její následná recyklace a také 
statické zajištění štítu budovy, kde se dříve nacházely dílny 
a kovárna. Tato část bude uchována. Naskýtá se pak mož-
nost tyto prostory využít jako základ pro sběrný dvůr nebo 
vytvoření zázemí pro technické služby.

Zda bude celá akce spojená s demolicí č.p. 75 (tj. v rámci 
zakázky Revitalizace návsi), což by bylo z hlediska co nej-
nižších nákladů a přístupnosti areálu od Radostovic vhodné, 
musíme vyhodnotit z komplexního hlediska a v návaznosti 
na další plánované stavební projekty v obci.

Rozšíření boxů Zásilkovny
Oslovili nás zástupci Zásilkovny s žádostí o 100% navýše-
ní kapacity zásilkovny v naší obci. S projektantem stavby 
Revitalizace návsi nyní řešíme umístění těchto kontejnerů, 
tak aby nedošlo k narušení celkového výsledného rázu ná-
vsi. Musíme zvolit jiné snadno přístupné místo s možností 
parkování. Zástupci Zásilkovny nesouhlasí s volbou „za-
strčených“ míst, boxy Zásilkovny musí zároveň plnit funk-
ci reklamní. Jako nejvhodnější se v této chvíli jeví prostor 
u Obchodního střediska před prodejnou potravin - a to jak 
z hlediska přístupnosti, tak z hlediska estetického. 

Návrh úplaty
– mateřská školka a školní družina

Na rozdíl od minulých let spadlo v letošním roce poprvé 
rozhodování o úplatě za mateřskou školu (dále jen MŠ) 
a školní družinu (dále jen ŠD) do pravomoci obce. Výše 
úplat se v čase měnila. V současné době byla úplata na úrov-
ni 360,- Kč/dítě a měsíc v MŠ a 200,- Kč/ žáka a měsíc 
ve ŠD (resp. 100,- Kč/žáka a měsíc na odpoledne). Po jed-
nání s ředitelkou školy Bc. Miluší Barvířovou jsme došli 
ke společnému návrhu, a to na úrovni 450,- Kč/dítě a měsíc 
v MŠ a 200,- Kč/ žáka a měsíc ve ŠD (resp. 100,- Kč/žáka 
a měsíc na odpoledne). K navýšení na děti v MŠ dochá-
zí z důvodu zvyšujících se nákladů na materiál a pomůcky. 
Ročně se vybere částka kolem 80.000,- Kč a čerpají se nákla-
dy na kancelářské a výtvarné potřeby, lepidla, drogerie, hrač-
ky, pracovní listy a sešity, PC – drobný nákup na opotřebení, 
tonery. Z těchto peněz nejsou hrazeny mzdové náklady.

Ukončení pracovního poměru ředitelky 
Základní a mateřské školy

Bc. Miluše Barvířové
Po dvou letech působení na naší škole končí k 31. červenci 
2024 ve své funkci ředitelka Základní a mateřské školy 
Bc. Miluše Barvířová. Děkujeme za spolupráci a v dalším 
jejím zaměstnání přejeme všechno nejlepší.

Zároveň bylo vyhlášeno výběrové řízení na novou ředi-
telku nebo nového ředitele naší školy.
Více informací je na úřední desce na www.licno.cz.

MŠ ŠD
2021/2022 480 Kč 200 Kč
2022/2023 230 Kč 200 Kč
2023/2024 360 Kč 200 Kč
2024/2025 450 Kč 200 Kč

Přehled úplat minulých let:

Splatnost poplatků za stočné
Upozorňujeme občany na splatnost stočného do 31. 8. 2024. Občané, kterých se to týká, obdrželi v měsíci červen 

vyúčtování do svých poštovních schránek, příp. emailových schránek.

Upozornění pro občany:
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Mateřská škola

Duben
Hned zkraje dubna navštívilo šest předškoláků z naší školky 
zdejší základní školu, aby věděli, co je od září čeká. Na dvě 
vyučovací hodiny se z nich stali prvňáčci a vyzkoušeli si 
společně se staršími kamarády z 1. a 2. třídy práci v hodině 
českého jazyka i matematiky. Na starost zde děti měla paní 
učitelka Mgr. Iveta Pokorná, které tímto děkujeme za zají-
mavý program.

V polovině dubna k nám zavítalo naše milované divadélko 
JÓJO s představením Jarní lumpárie. Pohádka o neposed-
ných skřítcích, kvůli kterým byl obyčejný rybník najednou 
plný mořských živočichů, byla opět naplněna humorem 
a nadšením, které se paním herečkám rozhodně nedá upřít.  

Poslední dubnový týden se nesl v čarodějnickém duchu 
a byl zakončen čarodějnickým rejem, na nějž děti i paní uči-
telky dorazily v kostýmech čarodějnic a čarodějů. Společně 
jsme tancovali, hráli hry, děti také plnily úkoly na čarodějné 
stezce, vařily lektvary a za odměnu si domů odnesly diplom 
a drobnou odměnu. Celé čarodějné dopoledne jsme strávili 
na školní zahradě a na jeho závěr si děti pochutnaly na ope-
čeném buřtíku.

Květen
Květen jsme zahájili zápisem do mateřské školy, na kterém 
jsme přivítali mnohé návštěvníky, s nimiž jsme se již v březnu 
potkali na Dni otevřených dveří.  Celkem k zápisu společně 
s rodiči dorazilo 15 dětí z Lična i okolních obcí. K předškol-
nímu vzdělávání jsme od nového školního roku přijali 6 dětí. 

Celá první polovina května byla věnována nácviku besíd-
ky pro maminky, která se uskutečnila ve čtvrtek 16. května. 
Děti maminkám k jejich svátku přednesly básničky, zazpíva-
ly písničky i zatančily několik tanečků. Návštěvnost besídky 

ze strany diváků byla hojná, kromě rodičů jsme v publiku 
přivítali také sourozence, babičky, dědečky i další rodinné 
příslušníky nebo kamarády. Besídka se dětem povedla na vý-
bornou a za odměnu na ně i na rodiče ve třídě čekalo sladké 
pohoštění. Maminky si domů z besídky odnesly také několik 
malých dárečků, které pro ně děti z lásky vytvořily.

Jak se květen nachyloval ke svému konci, čekalo nás 
ve školce téma Doprava. V rámci něho jsme se s dětmi vy-
dali do Rychnova nad Kněžnou, kde jsme navštívili auto-
busovou firmu AUDIS BUS, s.r.o. Její zaměstnanci se nás 
ochotně ujali a měli jsme díky nim možnost prohlédnout 
si celé zázemí firmy. Na vlastní oči jsme viděli, jak se myje 
i opravuje autobus a pozorovali jsme autobusy v počítači 
přes GPS. Děti si na strojku vytiskly vlastní jízdenku a vy-
zkoušely si, jaký výhled má z autobusu pan řidič, odvážliv-
ci si zkusili i zatroubit. Na závěr si každý odnesl několik 
drobných dárečků, které mu budou tento zážitek připomí-
nat. Z AUDISU jsme se vydali ještě na rychnovské dopravní 
hřiště, které jsme si pěšky prošli a prohlédli jsme si zde růz-
né dopravní značky a zopakovali si jejich význam. Vysvětlili 
jsme si základy pravidel silničního provozu a dokonce jsme 
měli možnost pohovořit si s příslušníkem městské policie, 
který nám následně věnoval vzdělávací materiály týkající se 
dopravní výchovy od firmy BESIP.

V poslední květnový pátek jsme oslavili mezinárodní den 
dětí, který tentokrát připadal na sobotu. Pro děti jsme si na-
chystali zábavnou stezku plnou snadných i trošku náročněj-
ších úkolů. Tato stezka nás ze školky zavedla až za Lično 
na jeden krásný, doslova kouzelný palouk, kde děti čekal 
poslední úkol v podobě hledání pokladu. Když děti sladký 
poklad nalezly, usedli jsme společně na deky a užili si skvělý 
piknik plný ovoce, zeleniny i nejrůznějšího křoupání, které 
mají děti rády. Společně jsme zde strávili opravdu krásné 
dopoledne plné zábavy, dobrot a čerstvého vzduchu.

Červen
Jelikož konec školního roku je obdobím nejrůznějších vý-
letů, i my jsme si jeden pro naše školkáčky připravili a spo-
lečně s prvňáky a druháky ze ZŠ jsme vyrazili do ZOO 
ve Dvoře Králové. Zde jsme měli možnost prohlédnout si 
zejména africká zvířata, na která se zdejší ZOO zaměřuje, 
a dozvědět se o nich nejrůznější informace. Maminky dětem 
sbalily do batůžků vydatné svačinky na celý den a o dobrou 
společnost u jejich konzumace jsme neměli nouzi – tu nám 
dělali lemuři či sloni.  A i když předpověď počasí nebyla 
ten den nejpřívětivější, štěstí při nás stálo a déšť se spustil 
až cestou domů. Celý výlet jsme si tedy mohli užít dosyta 
a s nohama v suchu.
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Stejně jako v květnu na maminky, ani na tatínky jsme v sou-
vislosti s jejich svátkem nezapomněli. Děti pro ně vyrobily 
originální kravatu s věnováním a podpisem.

Dne 20. června k nám do školky dorazila paní Mgr. Mile-
na Kašparová se svým hudebně-expresivním představením 
muzikoterapie. Jednalo se o její první muzikoterapii pro tak-
to malé klienty. Všechny děti byly nabízenými aktivitami do-
slova očarovány a bylo možné vidět okamžité zklidnění celé 
skupiny a pozorovat, jak dětem dělají různé relaxační aktivi-
ty dobře. Tímto paní Kašparové srdečně děkujeme a těšíme 
se, až si tento zajímavý program zase někdy zopakujeme.

O pár dní později to u nás opět rozjely paní herečky z divadélka 
JÓJO, které nám tentokrát zahrály Cirkusovou pohádku. Jako 
vždy bylo jejich představení plné energie, laskavosti i humoru 
a pobavili se opět všichni – děti i dospělí. Věříme, že naše milo-
vané divadélko do školky rádo zavítá i v novém školním roce.

Poslední a zároveň velmi důležitou akcí, která nás v mateřské 
škole čekala, bylo slavnostní vyřazování předškoláků a jejich 

pasování na školáky. Šest předškoláků a předškolaček si pro 
rodiče natrénovalo krátké pásmo básniček, písniček a taneč-
ků, kterými se symbolicky rozloučilo také se svými školko-
vými roky a vstoupilo do velkého života žáka základní školy. 
Děti si odnesly nejrůznější dárečky a upomínkové předměty 
a za odměnu dostaly sladké překvapení – pohár paní sta-
rostky. Rádi bychom poděkovali paní starostce Ing. Martině 
Ludvíkové za finanční spoluúčast na této akci a za to, že si 
udělala čas a část odpoledne s námi ve školce osobně strá-
vila. 

Všem našim předškolákům přejeme, aby do školy vstoupili 
pravou nohou a vzdělávání pro ně bylo stále vzrušující hrou 
plnou zábavy, jak tomu bylo v mateřské škole.

A nejen našim předškolákům a ostatním dětem, ale i všem 
čtenářům Zpravodaje přejeme krásné, sluncem zalité léto 
plné nezapomenutelných zážitků.

Za kolektiv mateřské školy
Mgr. Barbora Vosáhlová

Základní škola

Zápis do 1. ročníku ZŠ
Dne 11. dubna 2024 proběhl v Základní škole Lično zápis 
žáků do 1. ročníku pro školní rok 2024/2025. Je to bezespo-
ru jeden ze slavnostních okamžiků v životě všech dětí, takže 
jsme se opravdu snažili, aby ho děti prožily s klidem a úsmě-
vem. Během odpoledne školu navštívilo několik předško-
láků v doprovodu svých rodičů. Při zápisu děti ukazovaly, 
co všechno již umí – zpívaly nebo recitovaly básničky, po-
znávaly barvy, geometrické tvary, hledaly hlásky ve slovech, 
počítaly slabiky, hravou formou plnily různé úkoly. Po spl-
nění rozmanitých úkolů si pak děti odnesly domů drobné 
dárečky, které pro ně připravili budoucí spolužáci ze školy. 
V září se budeme těšit na nové šikovné prvňáčky.

Olympijský víceboj
Dne 25. dubna 2024 se šest žáků ze základní školy zúčast-
nilo okresního kola olympijského víceboje v Rychnově nad 

Kněžnou. Soutěžili ve čtyřech disciplínách: trojskok, sedy 
lehy, skok přes švihadlo a hod medicinbalem. Žáci se na sou-
těž pilně připravovali a jejich úsilí se vyplatilo. Sportovci 
podali vynikající výkony a ukázali, že jsou schopni obstát 
v náročné konkurenci. Atmosféra na soutěži byla přátelská 
a motivující, což 
přispělo k celkově 
pozitivnímu zážit-
ku. S. Kotyzová 
a V. Kollert skon-
čili na krásném 
třetím místě. Nej-
lepšího výsledku 
dosáhl J. Pšenička, 
žák, který si svým 
skvělým výkonem 
zajistil postup 
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do krajského kola z prvního místa v okresním kole. Kraj-
ské kolo se konalo 20. května v Hradci Králové, kde byly 
připraveny další disciplíny: shyby na lavičce, hod kriketo-
vým míčkem, sprint, skok do dálky a běh na 1000 metrů. 
Sportovec z naší školy s přehledem zvládl všechny disciplí-
ny a ukázal svou všestrannost a vytrvalost. Jeho výkon byl 
oceněn diplomem olympijského odznaku, který mu předala 
mistryně světa a bronzová z olympijských her v trojskoku 
Šárka Kašpárková.

McDonald ‘s Cup
A. Plachý, D. Pinkas, T. Tomeš, T. Schodová, V. Kollert, M. 
Konvalina, S. Kopecký, J. Pšenička se 3. května 2024 zúčast-
nili fotbalového turnaje McDonald ‘s Cup v Rychnově nad 
Kněžnou. Naši mladí fotbalisté se utkali s týmy ze čtyř ma-
lotřídních škol a v silné konkurenci obstáli dobře. Po napí-
navých zápasech skončili na skvělém třetím místě. Tým vedl 
Kuba Šrámek, bývalý žák naší školy, který děti na turnaj pečli-
vě připravoval. Děti si turnaj užily a získaly cenné zkušenosti. 
Tento úspěch je důkazem skvělé spolupráce našich žáků.

Projekt Úžasné stromy 
Školní družina v květnu prožila výukový program od centra 
A Rocha s názvem Úžasné stromy. Program byl velmi aktiv-
ní a děti se do něj zapojily s nadšením. Dozvěděly se mnoho 
cenných informací o stromech a jejich významu pro příro-
du. Naučily se, že stromy produkují kyslík na dýchání a jsou 
úkrytem pro zvířata. Díky interaktivním aktivitám si mohly 
osahat listy, kůru a další části stromů. Program také zdůraz-
nil, jak stromy přispívají k udržování rovnováhy v ekosys-

tému. Výukový program 
od centra A Rocha byl 
skvělým doplněním jejich 
vzdělávání.

Přírodovědná 
soutěž v Potštejně
Dne 29. května 2024 se 
vybraní žáci naší školy 
zúčastnili přírodovědné 
soutěže na základní škole 
v Potštejně. Pro soutěžící 

byly připraveny úkoly v poznávání rostlin a živočichů naší 
přírody. Celé dopoledne probíhalo v přátelské atmosféře. 
Mezi žáky naší školy se o nejlepší umístění zasloužil Honza 
Š. Všichni si za své vědomosti zasloužili sladkou odměnu.

Výlet do ZOO
Jak už bývá zvykem, blížící se konec školního roku je spo-
jen nejen s kontrolou znalostí žáků ale i s příjemnějšími 
záležitostmi jako je „výletování“. Letos vyrazili žáci prv-
ního a druhého ročníku dne 3. června 2024 na školní vý-
let do Zoologické zahrady ve Dvoře Králové nad Labem. 
Počasí dětem přálo, takže většinu času strávily procházkou 
kolem jednotlivých venkovních výběhů, kde bedlivě pozo-
rovaly živočichy a jejich chování. Samozřejmě neodolaly 
i návštěvě vnitřních pavilonů, které po cestě potkávaly. Na-
konec paní učitelky vyhověly velkému přání dětí a objedna-
ly jízdu Safari Truckem. Děti s velkým nadšením sledovaly 
z otevřeného vozidla zvířata pohybující se volně v areálu Sa-
fari parku. Největší atrakcí byl zajisté průjezd výběhem lvů, 
kteří se žákům ukázali přímo podél cesty ve své plné kráse. 
Výlet si děti moc užily a zakončily ho nákupem drobných 
suvenýrů v místním obchůdku.

Školní výlet - PRAHA
Dne 4. června 2024 se uskutečnil výlet starších žáků 
do hlavního města naší republiky. Čekala nás plavba lodí 
po Vltavě a návštěva Národního divadla, významné kulturní 
památky. A dojmy? Byly obrovské! Prošli jsme celou budo-
vu od sklepení až po terasu na střeše budovy. Jen těch 100 
věží jsme nestihli spočítat. Cestovali jsme vlakem z Často-
lovic, přes Hradec Králové a Pardubice až do Prahy. Děti 
se cestou zabavily vyplňováním tematických pracovních 
listů. Pěšky jsme prošli Václavským náměstím až ke Staro-
městskému orloji. Odpočinuli jsme si při hodinové plavbě 
po Vltavě a velkým zážitkem bylo podplutí Karlova mostu. 
Poté jsme se přesunuli k Národnímu divadlu. Zajímavá pro-
hlídka všechny oslovila. Základní kameny ve sklepení, hledi-
ště i jeviště, obrazová výzdoba interiérů, posezení na galerii 
kousek od zářícího lustru, pohled na Prahu z terasy budovy. 
Děti neodložily mobily z ruky, protože se snažily veškerou 
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krásu zachytit na památku. Po prohlídce jsme se metrem pře-
sunuli na Hlavní nádraží, zakoupili jsme drobné maličkosti 
i svačinku na cestu a opět vyrazili k domovu. Cesta rychle 
ubíhala, nálada byla výborná a hlavně všichni účastníci zá-
jezdu respektovali dodržená pravidla. Tak to vidí i všichni 
dospěláci - M. Nováková, M. Kopecká, M. Šrámková a M. 
Zárybnická (ochotná průvodkyně historií Prahy).

Ličenský sedmiboj
V pátek 7. června 2024 se děti sportovně oblečené sešly 
na školní zahradě. Poté se společně s pedagogy školy přemísti-
ly na prostranství hřiště u tělocvičny, kde byl zahájen Ličenský 
sedmiboj. Po nástupu, seznámení s jednotlivými sportovními 
disciplínami a slibu sportovců hrát v duchu fair play začalo 
sportovní klání. Děti měřily své síly v soutěžních disciplínách 
jako je sprint na 50 m, hod kriketovým míčkem, hod medicin-
balem, hod na cíl, skok do dálky, trojskok a překážkový běh. 
Každý chtěl podat co nejlepší sportovní výkony. Po ukončení 
sedmiboje následoval návrat zpět na školní zahradu a opéká-
ní buřtů. Tento čas využili k sečtení výsledků rozhodčí. Poté 
proběhlo slavnostní vyhodnocení vítězů Ličenského sedmi-
boje a ocenění všech zúčastněných sportovců. Nejlepší spor-
tovci byli vybráni na sportovní akci - Potštejnský víceboj.

Potštejnský víceboj
Po výsledcích Ličenského sedmiboje měli všichni jasno, kdo 
postoupí dále. Sportovního klání v Potštejnském víceboji se 
zúčastnilo celkem 10 škol, z toho 11 dětí naší školy. Soutěži-
lo se ve třech kategoriích: 
I. kategorie: 1. ročník (3 žáci bez rozdílu pohlaví)
II. kategorie: 2. – 3. ročník (2 chlapci, 2 dívky)
III. kategorie: 4. – 5. ročník (2 chlapci, 2 dívky)

Závěrem přišla na řadu smíšená štafeta - trasa: 5 x 100 m, 
hodnocena jako samostatná disciplína. Konkurence byla 
veliká. Všichni žáci podali krásné sportovní výkony. Naši 
sportovci zabodovali ve II. kategorii, kde všechny chlapce 
převálcoval Matěj Konvalina, získal tak 1. místo a zlatou 
medaili. V III. Kategorii se dařilo Jonymu Pšeničkovi, který 
se umístil na 3. místě. Ve štafetě nám patřilo 4. místo. A pro-
tože jsme byli jeden tým, kde záleží na výsledcích každého 
jedince, jako škola jsme se umístili na krásném 3. místě.

Vyřazování absolventů 2019 – 2024
V závěru školního roku proběhla tradiční akce, kterou je 
vyřazování absolventů 5. roč. naší ZŠ. Žáci se svými ro-
dinnými příslušníky, starostka obce a všichni pedagogičtí 
i provozní zaměstnanci se sešli v pondělí 24. června 2024 
v místní vinárně, kde prožili velmi milé odpoledne. Vedle 
slov pedagogů zazněla děkovná řeč absolventů v podání J. 
Pšeničky, krátké taneční vystoupení Báry a Sáry, medailon-
ky odcházejících žáků, písně za hudebního doprovodu pí S. 
Kopecké a pí R. Prokešové a závěrečné přání pí starostky. 
Děti převzaly na památku knihy, stojánky na pera, balíček se 
sladkostmi, malované hrníčky a absolventská trička se jmé-
ny svých spolužáků a pedagogů. V závěru je čekal slavnostní 
přípitek a zmrzlinový pohár věnovaný Obcí Lično. Chvíle 
radosti i dojetí včetně slziček z blížícího se loučení vytvořily 
jímavý rámec celé akce. Závěrem přejeme B. Kutnarové, S. 
Kopecké, I. Jarešové, S. Janíkové a S. Procházkovi hod-
ně zdaru na nových školách, dobré kamarády, pevné zdraví 
a štěstí. Posledním absolventem, který odchází z naší školy, 
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je J. Pšenička, zapálený fotbalista. Sportu se věnuje aktivně 
od malička a nyní přestupuje do ZŠ v Hradci Králové, kde 
je taktéž členem FC HK.  

V závěru děkujeme za krásné dárky a květinové dary ro-
dičům absolventů; vážíme si jejich podpory a spolupráce 
v uplynulých letech.

M. Kopecká, třídní učitelka

Vážení rodiče,
přijměte poděkování za vaši podporu a spolupráci během 
celého uplynulého školního roku.

Děkujeme vám za důvěru, kterou jste nám svěřili při  
vzdělávání a péči o vaše děti. Společným úsilím jsme vytvo-
řili inspirativní a bezpečné prostředí, ve kterém mohou naši 
žáci růst, učit se a rozvíjet svůj potenciál.  

Děkujeme také zřizovateli za jeho finanční podporu a spo-
lupráci během celého školního roku.

Přejeme vám všem příjemné letní prázdniny plné radosti, 
odpočinku a společných zážitků s vašimi milovanými. Tě-
šíme se na setkání s vámi opět na začátku nového školního 
roku a na další úspěchy a spolupráci.

S přátelským pozdravem
vedení školy a zaměstnanci

Hasiči
Naše výjezdová jednotka se 
zúčastnila likvidace požáru 
8. června 2024 ve firmě Mat-
rix Třebešov. V ten den krátce 
před desátou hodinou operač-
ní důstojník královéhradeckých 
hasičů vyslal na místo jednotky 
z druhého stupně. Tomu se nedá 

říct jinak než Medard naruby. Zasahovaly profesionální jed-
notky ze stanice Rychnov nad Kněžnou, Škoda Auto a.s. 
Kvasiny a dobrovolné jednotky z Třebešova, Rychnova nad 
Kněžnou, Solnice, Černíkovic a Lična (jmenovitě Petr Do-
kulil, Miroslav Jedlinský a Pavel Falta). Začalo hořet v hale 
s rozmítací pilou. Hala byla v době příjezdu silně zakouřena 
a musela se použít přetlaková ventilace k odvětrání objek-
tu. Na průzkum vyrazili hasiči s termokamerou k lokalizaci 
zdroje a byly nasazeny 2 proudy. Zásah byl ukončen krát-
ce před dvanáctou hodinou. Škoda byla odhadnuta cca na  
1 mil. Kč, hodnoty uchráněné byly vyčísleny na 80 mil. Kč. 
Příčina vzniku požáru je předmětem vyšetřování.

Dne 15. června 2024 jsme se zúčastnili oslav 125 let od za-
ložení hasičského sboru v Libli. Akce se konala v původní 
škole, kde byla schůze a pochopitelně u takové příležitosti 
byla předána vyznamenání. Dále oslavy probíhaly na škol-

ním dvoře, kde se opékalo prase. K poslechu hrála hudba 
Nešlapeto. Překvapilo mě, co převážně hasiči vybudovali 
za příjemné zázemí s grilem i posezením a co se nechá v tak 
malé obci všechno udělat.  

A teď něco z naší obce. Na 24. srpna 2024 připravujeme 
Posvíceneckou zábavu, na kterou jste všichni srdečně zváni. 
Tentokrát je zásadní změna v místě konání, akce se uskuteční 
v prostoru Sokola Lično. Grilování, pití, hudba je samozřej-
mostí a děti se připravovanými atrakcemi zabaví určitě také.

Za výbor SDH  Lično, Václav Kopecký
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TJ Sokol

Tenisová škola
Během dubna jsme ve spolupráci s tre-
nérkou Lucií Bahníkovou zahájili teni-
sovou školu pro děti s konáním každou 
středu od 17.30 hodin. Za nemalé pe-
níze jsme nakoupili potřebné tenisové 

vybavení. Přihlášených je více než 20 dětí, z toho většina 
místních. Touto cestou se snažíme zapojit děti do pohybu 
a z jejich ohlasů víme, že je tenis velmi baví. Jsme velmi rádi, 
že se nám podařilo zapojit tolik dětí a věříme, že tenisová 
škola bude v Ličně dlouhodobě pokračovat. Pokud uvažu-
jete o tom, že své děti na tenis přihlásíte, tak to jde kdykoliv.

Martin Šesták

Tenisový turnaj
Dne 11. května 2024 proběhl turnaj jednotlivců v tenise, 
kterého se zúčastnilo 8 hráčů. Hráči byli losem rozděleni 
do dvou skupin A a B po čtyřech. Ve skupině se odehrály 3 
zápasy. Oproti předchozím letům, kdy zápas trval 30 minut 
a vyhrál hráč s vyšším počtem získaných gamů, se tentokrát 
hrálo na 1 vítězný set. Myšlenka této změny byla urychlení 
turnaje. Nicméně při vyrovnanosti hráčů se to neukázalo 
jako dobrá volba. Některé zápasy trvaly téměř hodinu. 

Ve skupině každý z hráčů odehrál 3 zápasy. Po odehrání 
skupin byla krátká přestávka na občerstvení.  K obědu byla 
připravena grilovaná kuřata, klobásy a doplnily se tekutiny. 
Po této přestávce nastalo to pravé napětí, kdy se rozhodo-
valo, zda turnaj bude pro hráče úspěšný či nikoliv. Vítěz 
skupiny A se utkal se čtvrtým hráčem skupiny B a dru-
hý z A poměřil síly se třetím z B. Z těchto osmifinálových 
zápasů postoupili 4 hráči do semifinále. Ze semifinálových 

duelů vítězové postoupili do finále a poražení sehráli zápas 
o 3. místo. Finále nabídlo atraktivní zápas plný napínavých 
momentů.  A jak to ve sportu bývá, vyhrát může jen jeden.  
Vítězem turnaje se stal Jiří Hlaváček, na 2. místě se umístil 
Martin Paštika a 3. místo obsadil Josef  Zárybnický.

Všem hráčům děkuji za účast a budeme se těšit na 14. září, 
kdy se tentokrát odehraje turnaj dvojic.

Josef  Zárybnický

Braňáček
Dne 1.června 2024 se uskutečnil již 5. ročník závodu Li-
čenský braňáček. Přípravy na akci zahájil Roman Samek 
již několik dní před akcí a věnoval tomu spolu s rodinou 
spoustu času, takže trať byla připravená perfektně! Výhled 
počasí na sobotu nebyl moc příznivý. Ráno, když se dola-
ďovaly poslední drobnosti, nepršelo. Nicméně s příchodem 
prvních závodníků se pomalu rozpršelo, a tak to vypadalo 
spíše na „bahňáček“. Déšť byl tak intenzivní, že jsme mu-
seli nedočkavé dětské závodníky zabavit v Sokolovně. Poté 
předpověď ukazovala krátkou pauzu od deště, takže se naši 
nejmenší asi v 11 hodin pustili na zkrácenou trať jen v are-
álu Sokola, poslední účastníci vyrazili na trať již s kapka-
mi deště. Vzhledem k odpolednímu výhledu lepšího počasí 
jsme start dospělých odložili na 13 hodinu. Mezitím se vět-
šina účastníků občerstvila a mohli si tak vychutnat již tra-
diční makrely nebo kuřata a další dobroty. Odpoledne se již 
závodníci mohli těšit na celou trať. Dokonce se znovu pro-
běhly některé děti, takže si všichni užili skvěle připravenou 
trať.  Každý účastník se mohl v cíli těšit na malou svačinku 
v podobě ovoce a lívanců a samozřejmě na pamětní medaili 
– děkujeme touto cestou panu Klapalovi za podporu! Na-
konec se počasí umoudřilo a malí účastníci si tak mohli užít 
skákací hrad a navzájem si sdílet zážitky z celého dne. Všem 
pořadatelům a i účastníkům děkujeme za podporu!

Umístění:
Dívky předškolní: 1. Lilien Pinkasová, 2. Anna Truhlářová, 
3. Malvína Vostřezová
Dívky školní:1. Jůlie Zárybnická, 2. Žofie Zárybnická,  
3. Viktorie Rozumová
Dívky dorost: 1. Jůlie Bašová, 2. Sára Janíková
Ženy: 1. Martina Kuckir, 2. Hana Dokulilová, 3. Eva Pin-
kasová
Chapci předškolní: 1. Filip Kašpar, 2. Antonín Kašpar,  
3. Václav Baše
Chlapci školní: 1. Tadeáš Tomeš, 2. Vojtěch Hlaváček,  
3. Dominik Pinkas
Muži: 1. Jan Baše ml., 2. Petr Vostřez, 3. Josef  Zárybnický
Fotky viz přebal.                                       Jan Baše
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Atletika
V rámci atletického kroužku, který vedou manželé Samkovi 
se našim mladým cvičencům daří, děkujeme za skvělou  
přípravu a zde je krátké ohlédnutí za závody:

Děti z atletického kroužku se 26. května zúčastnily kraj-
ských závodů v letním čtyřboji. Vedly si velice dobře. Nej-
lepší účastník Dominik Pinkas se probojoval i do republi-
kových závodů do Pardubic dne 8. června, kde se umístil 
na krásném 3. místě.

Chtěli bychom se s vámi také podělit o obrovský úspěch, 
který dosáhl Matýsek Padrián, který se umístil v Praze  
6. dubna 2024 na krásném prvním místě a je tak mistrem 
České republiky ve vrhu koulí! Gratulujeme a těšíme se 
na další úspěchy, velké díky patří samozřejmě jeho rodičům, 
kteří ho vedou ke sportu a dalším aktivitám!

Nejen v atletice, ale i v jiném sportovním odvětví jsou naši 
ličenští sportovci velice úspěšní. Příkladně nás reprezentu-
jí v hasičském sportu tato děvčata: Adéla Caletková, Jana 
Samková, Jůlie Bašová a Gita Šabatová. Pravidelně se umís-
ťují na stupních vítězů s týmem sousední obce Černíkovic, 
kam jezdí intenzívně i několikrát v týdnu trénovat. Jejich 
týmu se letos podařilo vyhrát okresní kolo hasičské soutěže 
Plamen a v krajské soutěži se umístil na 6. místě. Je smutné, 
že se v naší obci nenajde nikdo, kdo by takové děti vedl, 
jistě by se přidaly i další.  Týmy Lična v minulosti dosáhly 
velkých úspěchů a bylo by dobré na tyto tradice navázat…                                                            

Roman Samek

Nohejbalový turnaj
O první červencové sobotě za slunečného počasí probě-
hl tradiční nohejbalový turnaj trojic. Letos již 39. ročník, 
kterého se zúčastnilo 11 týmů. Nejlepší dva týmy byly ryze 
ličenské, vítězem se stal tým LIČNO ve složení Jindra M., 
Zárybnický J., Schod Z., na druhém místě skončil tým PLÁ-
ŠA TEAM a na třetím místě se umístili kluci z Kostelce 
nad Orlicí hrající pod jménem SOKOLÍCI. Jsme rádi, že 

se ještě mezi námi najdou “blázni“, kteří jsou ochotni při 
této tradiční ličenské akci strávit svůj volný čas přípravou 
výborného grilovaného občerstvení a příjemnou obsluhou 
sportovců a diváků. Bez Vás by to nešlo. Ještě jednou dě-
kujeme a Vaší pomoci si vážíme. Dále bychom chtěli podě-
kovat sponzorům, kterými byli: OBEC LIČNO, SOKOL 
LIČNO, AGRICO – prodej a servis zemědělské, lesní, ko-
munální a zahradní techniky, OVOCNÉ SADY SYNKOV 
– pěstování ovoce, výroba moštů, BEAS Lično – pekárna, 
UNIPRINT Rychnov n. Kn. – tiskárna, TEKRA Lično – 
výkrm brojlerů, SANAP Kostelec n. Orl. – prodej dřevo-
obráběcích strojů, STAVEBNINY MORÁVEK – Kostelec 
nad Orlicí, DAPI – prodej obuvi.                          Jan Plašil

ÚDRŽBA  AREÁLU
Na „Sokolíku“ jsme provedli údržbu umělého povrchu, 
který jsme na jaře pomocí kartáčů vyčistili. Nyní nám pro-
fesionální firma vyčistila podklad od zbytkového písku 
a vlastními silami jsme na jedné odpolední brigádě hřiště 
zapískovali novým pískem. Dále se provedlo ošetření proti 
mechu a řasám. Věříme tedy, že se tak prodlouží životnost 
povrchu. Také jsme provedli úpravy na dřevěném hrazení 

Nohejbalový turnaj
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okolo hřiště a zmenšili mezery, tak aby míčky nelétaly ven. 
Všem, kteří se podíleli na pracích s tím spojených děkujeme!

V týdnu před Nohejbalovým turnajem jsme začali s pokra-
čováním obnovou elektroinstalace od nového elektrického 
rozvaděče do altánu. V plánu je nový rozvod elektroinsta-
lace v altánu.

Chtěli bychom informovat, že údržba zeleně a okolních 
ploch bude prováděna dle našich časových možností a dle 
počasí! Může se tedy stát, že to bude třeba i v neděli. Pro-
síme tedy občany o shovívavost! Vše děláme ve vlastním 
volnu, máme zaměstnání, rodiny a vlastní zahrady, tedy vše 
skloubit dohromady není vůbec jednoduché. Děkujeme 
za pochopení!                                 Výbor TJ Sokol Lično

Mladí atleti slaví úspěch
V sobotu 6. dubna se uskutečnilo v areálu Olymp – centrum 
sportu Ministerstva vnitra v Praze již 2. halové mistrovství 
ČR v atletice sportovců s Downovým syndromem. Akci 
pořádá Česká federace sportovců s Downovým syndro-

mem, z.s. (ČeFeS Down). Téměř 70 přihlášených sportovců  
vytvořilo rekordní účast. TJ Sokol Lično zde reprezentoval 
Matěj Padrián. Hlavními soutěžními disciplínami byly: běh 
na 60 a 200 metrů, vrh koulí a skok daleký.

Matěj soutěžil v kategorii starších žáků ve všech čtyřech 
disciplínách. Jeho nejoblíbenější disciplína je vrh koulí, kde 
získal svým výkonem 3,90 m zlatou medaili.

Mezinárodní turnaj
Sportovec a fotbalista Matěj Pšenička z Ostašovic se  
zúčastnil mezinárodního fotbalového turnaje za účasti týmů 
z Polska, Maďarska, Slovenska, Rakouska, Německa, Švý-
carska a Česka. Hrálo se v Praze na Strahově v termínu 
31.5.-2.6.2024. Do tohoto turnaje byli vybráni nejlepší hráči 
z rychnovského okresu ročníku 2012. Kluci z Černíkovic, 
Dobrušky, Rychnova nad Kněžnou, Solnice, Přepych a Tý-
niště nad Orlicí hráli výborně a velmi úspěšně nás reprezen-
tovali. Nakonec jim jen o malý kousek unikla medaile. 
Mladí sportovci si víkend bez rodičů užili, utužili partu  
a odjížděli bohatší o nové zkušenosti a zážitky.

Veliké blahopřání mladým atletům TJ Sokol 
a Matějovi Padriánovi a Matějovi Pšeničkovi s přáním 
mnoha dalších sportovních úspěchů od Obce Lično

Včelaři Lično – Český svaz včelařů, základní organizace Lično
Přišel čas prázdnin a dovolených.  
Včelaři však mají nyní plné ruce prá-
ce -  je třeba vytočit lesní med a do-
plnit včelám zásoby, uskladnit rámky 
se soušemi nebo je vytavit, aby nebyly 
poškozené zavíječem. A také začnout 
léčit tak, aby na podzim byly včely sil-
né a dobře připravené na přezimování.

V naší základní organizaci jsme nakoupili opět jako vloni 
– a po dobrých zkušenostech – Formidol na páscích, takže 
bude třeba se sejít, léčivo rozdat a v letošním roce popr-

vé zabojovat s kleštíkem – varoázou. Zároveň také budeme  
krmit včely cukerným roztokem v poměru 3 díly cukru  
a 2 díly vody nebo již připravenými invertovanými nebo 
hydrolyzovanými roztoky dle volby konkrétního včelaře.

Schůze ZO ČSV Lično se uskuteční 12. července 2024  
v hoděčínské Bumbálce od 18.00 hodin.

Chtěla bych v závěru také poděkovat obcím i firmám, že nás 
finančně podporují. Přeji všem krásné léto. 

    Ing. Martina Ludvíková,
předseda ČSV ZO Lično
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Noc kostelů
V pátek 7. června 
2024 proběhla v li-
čenském kostele 
Zvěstování Páně Noc 
kostelů, tentokrát 
v menším obsaze-
ní. Vzhledem k ro-
dinným a studijním 
povinnostem členů 
našeho sboru jsme 
program omezili 
na malé společné zpí-
vání. Vedení a zpěvu 
se ujala Kateřina Res-
lová spolu s dopro-

vodem kytary Petra Dokulila. Ústředním motivem celého 
konceptu Noci kostelů bylo SRDCE. Zazněly tedy písnič-
ky o lásce, přátelství a společném sdílení a to jak v inter-
pretaci Káti, tak společné se všemi diváky. Podvečer byl 
zakončený malým občerstvením, které připravila Eva Hej-
nová. Byla také možnost zapálit svíčku na dobrý úmysl, 
zastavit se a vyslechnout tóny hudby. Všichni si zaslouží 
velké díky za jejich umění, snahu a odvahu. 

Věřím, že se příště sejdeme opět v obvyklém počtu a připra-
víme pro naše věrné posluchače nový a příjemný program.

Martina Ludvíková,
za organizátory

a Dobrovolný hudební sbor Ličeňák

Setkání u lesního křížku v Ostašovicích
Z jednoho setkání se již stává tradice – v neděli 30. června 
jsme se opět sešli u lesního křížku pana Pavla Cimrmana 
věnovaného památce Františka z Assisi v Ostašovicích. Po-
časí se mohlo jevit, že setkání nepřálo, ale opak byl pravdou. 
V lesní chatě jsme strávili nedělní odpoledne v přátelské at-
mosféře s podomácku připraveným pohoštěním.

Poděkování patří tentokrát Pavlu Cimrmanovi a Dušanovi 
Doležalovi za organizaci a příjemný průběh celé akce.

A v duchu celé akce si nelze jen přát: Ať z nebe prší kapky 
štěstí a blýská se jen na lepší časy.

VÍTE, že Domácí hospic Setkání…
poskytuje nevyléčitelně nemocným 
služby hospicové péče v domácím 
prostředí BEZPLATNĚ?
Naším posláním je umožnit pacien-
tům s vážným onemocněním, u kte-

rých již není nutná nemocniční péče, důstojně a v kruhu své rodi-
ny a přátel prožít poslední etapu svého života.
Víte, že ...

l hospicoví lékaři a zdravotní sestry mají více než 10 let praxe 
a zkušeností s paliativní péčí a pomáhali doprovázet několik 
stovek pacientů na konci života?

l hospic poskytuje služby také doprovázejícím rodinám po ce-
lou dobu péče o nemocného, v době úmrtí i v době zármutku?

l během doprovázení může rodina kdykoliv ve dne v noci 24/7 
zavolat na pohotovostní číslo a požádat o pomoc?

l součástí bezplatné hospicové péče je také služba sociálních 
pracovnic, psychoterapeuta a duchovních, pokud si to pacient 
nebo rodina přejí?

l hospic nabízí také další DOPLŇKOVÉ SLUŽBY - zapůjčení 
pomůcek, hlídání, hygienu a služby pro veřejnost? (bližší in-
formace a ceník na www.hospicrychnov.cz)

Všestranně podporujeme rodiny, které na sebe převezmou péči 
o umírajícího v domácím prostředí.
Domácí hospic Setkání jezdí na území do 30 km od Rychnova nad 
Kněžnou. V tomto regionu je nejdéle fungující službou tohoto 
typu. Hospicoví pracovníci jsou trpěliví a laskaví a mají na pacien-
ty a jejich rodiny vždy dost času.
Neváhejte se na nás obrátit s dotazy ve všední dny 9.00 – 15.30 
na telefonní číslo 733 694 160. 



Společenská kronika

50 let
Janeček Jiří, Radostovice /květen/ 
    
60 let
Polák Stanislav, Lično /květen/
Vilímek Tomáš,  Lično /květen/

82 let
Šípek Alois, Lično /duben/
Petržílek František, Lično 
/květen/
Samková Růžena, Lično /červen/
Janeček Miroslav, Radostovice /
červen/

84 let
Truhlářová Marie, Lično /červen/

87 let
Jehličková  Marie, Lično /duben/
Martinec František, Ostašovice /
květen/

95 let
Matějková Marie Lično /duben/

Všem oslavencům
gratulujeme!

Přehled jubilantů za 2. čtvrtletí 2024:

Khol Tomáš, Lično /duben/
Klicnar Šimon, Radostovice /květen/

Ludvík Dominik, Lično /květen/
Doležalová Mia, Lično /červen/
Takács Lukáš, Lično /červen/

Narodili se:

Plánované společenské akce v obci:

• Ličenské posvícení v sobotu 24. srpna v areálu TJ Sokol, 
hlavní pořadatel SDH.

• Pivozáří v sobotu 7. září v areálu TJ Sokol, 
hlavní pořadatel TJ Sokol.




